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Vuonna 1920 l okakuun 15 päi -

v~nä kokoontuivat Eiuskunnan Pank-

kivalt~us~iehet , puhe ~njohtaja Lavo-

nius, herra Nevanli~na ja vara-

mi es Li aJ:1ca . 

Pankin J ohtokunnan puheenjohtaja herra Sten -

roth , joka J ohtokunnan jäsenen Gråstenin ohella 0 -

Ii ko'(ouksessa läsnä, ol i halunnut Panl'i:ki vaI tuus-

miesten kanssa neuvotella sen johlosta, että Elin-

tarveminist eriö oli tieJustellut 30,000,000 mkan 

luot~oa saapumassa olevan sokeri lastin rahoittamista 

varten, jota luottoa Pankin J uhtokunta ei kuiten-

kaan ollut halukas myöntämään . Elintarveministeriö 

oli näet kesän varrella sokeriyhtiön ehio~uksen mu-

kaisesti ostanut sokeria siinä määrin , että se vas-

tasi tarvetta aina ensi toukokuuhun usti , ja ky-

syivät nämä ostokset ei ai noast~an l iiaksi maamme 

niukkoja valuuttavaro ja, vaan myöski n sellaista Suo -

men rahan määra"a" (n 300 ml· l,·) • <.J . , joka oli mahlo-

ton lyhyessa" aJ·'''ssa kl·l· nnl· tta" a" k· + ~ - so erlvaras~oihin. 
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J ohtokunta oli sen vuoksi syyskuun alussa sokeriyh-

tiölle ilmoittanut , että .se ei suata myötävaikuttaa 

näin suuren val uut tamäärän hankkir.Ji seen eikä myöskäi:lr. 

vastö uvan luoton antamiseen Suomen ranassa, sekä neu-

yonut sokeriyhtiötä niin toi~irr,aruru, et~ä yksi oste-

tuista l aste ista myytäisiin . Puh8enalainen lasti oli 

ostettu 85 shillingin hinnan mukaan tonnilta j a oli 
v 

si se si j hen aikaan 011 ut Plyytävi ssä 80 shillinltiin. 

tonnilta. Elintarvemini steri ö oli kuitenkin ollut vas-

tahakoinen myyntiin ryhtymään ja oli sokerin hinta 

sillä välin laskenut noin 60 shillinkiin tonnilta . 

Puheenalainen l ~ sti oli myöskin jo saapunut siksi 

l ähelle määräpaikkaansa, e~~e i se enää ollut myytä-

vissä , vaan saattoi nykyisin mYYJä ainoastaan las-

tin , joka oli maksanut 117 shillinkiä tonnilta . Kun 

Valtjoneuvostoa oli epäilyttänyt näin suuren ta~pion 

ottaminen kuluttajain niskoille vierite ttäväksi , se 

kun Vaatisi sok erin hinnan kohottamista kolmella mar-

kaIla kilolta , oli Eli ntarveministeriö tieiustellut 

mahl01lisuuksia sittenkin rahoit taa puheenalaisen las-

tin tuonnin . Osan ulkomaista valuuttaa saa tto i Poh-

joismaiien Yhlyspankki asettaa käytettäväksi ja suo-
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men Pankille sitä myöskin tällä välin kertyis i kun 

yksi sok8rilasti, jota oli odotettu lokakuussa , tuli

sikin saapumaan vasta marrtlskuJn dlkupuolella . Täs 

tä huolimatta , ja kdtsoen siihen vähemmän lii kemäi 

seen ,';!j varoma t tomaan menet telyyn sokeri -0 stoksi ssa , j 0-

hon sokeriyhtiö ja El intarveministeriö olivdt tehneet 

itsensä syypääksi, oli puheenjohtaja sitä mieltä ,et

tä Suomen Pankki , joka aika~aan varmassa muoiossa 

oli kirjellis~sti ilmoittanut kantansa , e1elleenkin 

ki eI täytyi si puheenalai sesta 1 uotoncmnos ta. 

Asi an jOhiosta syntyneessä keskustelussa kat -

soi 

Herra ~~YQn1g§ , että myynnistä oiotettavan tap

pion määrä riir;9ui siitä , mihinkä hintaan uutta so

keria olisi ostettavissa, j a myy~nin tuottama helpo 

tus t~as siitä kuinka pitkäksi aikaa uusi ostos 

lykkäisi valuutan tarpeen . Hänen sa amiensa tietojen 

mukaan katsoi Valtioneuvosto sokerin hinnan kohta 

puoleen l~htevän kohoamaan j a pit i myöskin välttä

mättömänä Jotenkin pian ryhtyä uutta l astia osta

maan , jotta seisahdusta sokerin jakelussa ei myö

hemmi n syntyisi. Kun Panki n oli vaikea arvostella 
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näi~ä kysymyksiä ja se jotenkin aulii st i oli myön

tänyt luottoa se llaisillekin yksityispankeille, jot

ka rahoittivat melkoista väh8~~än tarpeellista tuon

tia taikka osakekauppaa, epäili puhuja, j cnka mie

les~ä sokeril ct stin aikaisempi myynti olis i ollut 

v~rsin suotava, oliko paikallaan olla myöntämättä 

luottoa tähän val tion tarpeeseen . 

~aas katsoi, että Pankin oli 

syytä pysyä ilmoit tamallaan kannall a varsinkin sii

hen nähien , ettei voitu toivoa valtion viranomais

ten nouJattavan tarpeellista säästäväisyyttä ja varo

vaisuutta , ellei niiien päinvas taisesta menettelystä 

koituisi asian luonteen mukaisia i kävyyksiä . 

He rra ~1~t~~ yhtyi herra Nevanlinnan mieliJitee-

seen. 

Puheenjohtaja totesi , että luoton myöntäminen tai 

kieltäminen oli J Ohtokunnan asia j a että neuvotte-

lun tarkoituksena siis saattoi olla vain sen se1-

kan ennakollinen selvittely , tulisiko Johtokunnan 

toi menp iie vastaisissa ta rkastuksissa aiheuttamaan 

muistutusta Pankkivaltuusmiesten puolelta. Näin ollen 

katsoi hän kes 1mstelun antuneer: J ohtokunnalle sen 
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selvi tykseh mikä asiassa tällä haavaa oli mahdol

linen. 

Tähän yhtyivät mJut pankkiv~ltuusmiehet. 

Pankkivaltuusmigsten lokakuun alussa suorit~aman 

tarkastuksen yhteydessä oli puheenjohtaja saanut to~ 

meksi Johtokunnalta tieiustella millä perusteilla se 

oli O. Y. Rauma Wood Limited-nimiselle yhtiölle myöntä

n~t 2,000,000 mkan kassakreditiiviluoton , jonka va

ku,'tena oli herra N. Toj vosen asettama yhti ön tun

nustama sekä herra K. A. P alohei~on siirtämä saman

rnäär~lnen vekseli , vaikka Pankin ohjesäännön 2 § ei 

näyttänyt åntavan tukea tämänlaatuisen luoton myön

tämise lle. Pankinjohtuja Basilier oli tämän johdosta 

ilmoittanut, että luoton antaminen tässä muo~ossa 

sen sijaan, että vastaava vekseli olisi diskontattu, 

sikäli vähensi ulkona olevaa s etelistöä , että kassa

kreditiivistä nostetaan rahaa ainoastaan tarDeen mu

kaan , jota vastoin vekselin m~~rä ol i~i ollut yh

dellä kertaa suorite ttava. Pankissa olikin tästä 

syystä jo kauvan aikaa sitten muodostunut sellai-
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nen käytäntö, että kassakreiitiivejä annettiin vek

selivakuuttakin vas taan, mikä luottomuoto vastusi yk

sityispankYien käyttämiä konttokuranttitilejä. Se li 

tys päätettiin merkitä pöytäkir jaan. 

Nii nikiän olivat tarkastusta toimi ttaessaan Pank

kivaltuusmiehet antaneet puheenj ohtajalle toimeksibe

dustella, missä määrin se sopimus, joka noin vuosi 

sitten oli tehty Oy . Gustaf Cederberg &Cgn kanssa sen 

luoton lyhen tämisestä, oli tullut täytetyksi. Pankin

johtaja Basilie r oli tämän johiosta ilmoi ttanut , et 

tä sen jälkeen kuin Oy. Cederbergin liike kuten tun

nettu oli myyty AB. T & J. Salvesenille , Oli uudelle 

omistajalle annettu sama 4 miljoonan mkan luotto 

kuin entiselläkin omistajalla oli ollut sillä ehio: 

la, että tämä luotto maksetaan takais in ul komaanva

luutoilla v. 1921, siten että sitä ryhdytään heti 

laivau~sen alettua lyhqntäm~än . 

Selitys päätettiin merkitä pöytäkirjaan . 
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Esitettiin Valtiovarainministeriön kirjelmä kulu-

van lokakuun 12 päivältä ng 2354, jossa ministeriö 

ilmoittaa Pankkivaltuusmiesten esityksen mukaisesti 

ryhtyneensä toimenpiteisiin vaskirahan lyömiseksi Pan -

kin lukuun. 

I lmoitus oli kirjelmällä stlatettava J ohtokun-

:r..an tietoon. (Kirjelmä ng 71) 

Vaku u :ieksi : 
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SUOMEN PANKIN JOHrOKUN NALLE . 

Val tiovarainministeri ö on kirjelmä])ä k~)uvan N~ 71 . -------

lokakuQn 12 päivältä Pankkivaltuusmiehil]e i lmoi t t a-

nut käskeneensä Kauppa- ja Teollisuushallitusta Ra-

hapajassa valmistuttamaan 200 , 000 markkaa 10 pen nin 

ja niinikään 200,000 markkaa 5 pennin rahoja an-

nettaviksi kultarahaa tai Suomen Punkin seteleitä 

vastaan Suomen Pankille; minkä Pankkivaltuusmiehet 

taten saavat J ohtokunnalle tiedoksi ilmoi ttaa. 
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